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Про надання інформації

У Головному слідчому управлінні Національної поліції розглянуто Ваш 
запит, що надійшов з Міністерства внутрішніх справ України про надання 
роз’яснень окремих положень кримінального процесуального законодавства та 
інших питань.

За результатами розгляду повідомляємо, що згідно до частини 1 статті 55 
Кримінального процесуального кодексу України (далі -  КПК України) 
потерпілим у кримінальному провадженні визнається фізична особа, якій 
кримінальним правопорушенням завдано моральної, фізичної або майнової 
шкоди, а також юридична особа, якій таким правопорушенням завдано 
майнової шкоди.

Відповідно до частини 2 цієї статті права і обов’язки потерпілого 
виникають в особи з моменту подання заяви про вчинення щодо неї 
кримінального правопорушення або заяви про залучення її до провадження як 
потерпілої. Крім того частинами 3, 6 та 7 статті 55 КПК України передбачено 
інші підстави за наявності яких, особа визнається потерпілою.

Відповідно до пункту 11 частини 1 статті 56 КПК України особа, яка на 
підставах передбачених КПК України є потерпілою має право знайомитися з 
матеріалами, які безпосередньо стосуються вчиненого щодо неї кримінального 
правопорушення, в порядку, передбаченому цим кодексом, у тому числі після 
відкриття матеріалів згідно зі статтею 290 КПК України, а також знайомитися з 
матеріалами кримінального провадження, які безпосередньо стосуються 
вчиненого щодо нею кримінального правопорушення, у випадку закриття цього 
провадження. Указане право, відповідно до частини 1 статті 56 КПК України 
потерпілий може реалізувати протягом кримінального провадження.

Відповідно до цього, керуючись вимогами частини 1 статті 221 КПК 
України потерпіла особа вправі ознайомлюватися з матеріалами досудового 
розслідування до його завершення за відповідним клопотанням у межах 
передбачених цією статтею.
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Слідчий, прокурор зобов’язаний за клопотанням потерпілого надати 
матеріали досудового розслідування для ознайомлення, за виключенням 
матеріалів про застосування заходів безпеки щодо осіб, які беруть участь у 
кримінальному судочинстві, а також тих матеріалів, ознайомлення з якими на 
цій стадії кримінального провадження може зашкодити досудовому 
розслідуванню.

При цьому відмова не може стосуватися загальнодоступного документа, 
оригінал якого знаходиться в матеріалах досудового розслідування.

Статтею 220 КПК України встановлено, що клопотання потерпілого і 
його представника чи законного представника про виконання будь-яких 
процесуальних дій (у т.ч. щодо ознайомлення з матеріалами) слідчий, прокурор 
зобов’язані розглянути в строк не більше трьох днів з моменту подання і 
задовольнити їх за наявності відповідних підстав.

Слід звернути увагу на те, що згідно статті 222 КПК України відомості 
досудового розслідування можна розголошувати лише з дозволу слідчого або 
прокурора і в тому обсязі, в якому вони визнають можливим. Про це слідчий, 
прокурор попереджає осіб, яким стали відомі відомості досудового 
розслідування, у зв’язку з участю в ньому (у т.ч. при реалізації права 
потерпілого на ознайомлення з матеріалами). Незаконне розголошення 
відомостей досудового розслідування тягне за собою кримінальну 
відповідальність, встановлену законом.

Оскаржування безпідставного (на думку потерпілого, його представника 
чи законного представника) обмеження слідчим права потерпілого на 
ознайомлення з матеріалами кримінального провадження чи частиною таких 
матеріалів може бути здійснено до керівника органу досудового розслідування 
та прокурору, яким здійснюється нагляд за додержанням законів під час 
проведення досудового розслідування у формі процесуального керівництва 
досудовим розслідуванням.

Щодо питання відмови працівників правоохоронного органу 
зареєструвати повідомлення особи про вчинення злочину, відкрити відповідне 
кримінальне провадження та розпочати досудове розслідування повідомляємо 
наступне.

Згідно Інструкції про порядок ведення єдиного обліку в органах поліції 
заяв і повідомлень про вчинені кримінальні правопорушення та інші події, яку 
затверджено наказом МВС України від 06.11.2015 № 1377 (зареєстрований в 
Міністерстві юстиції України 01.12.2015 за № 1498/27943), відмова у прийнятті 
та реєстрації заяви чи повідомлення про кримінальне правопорушення не 
допускається.

Крім того, частиною 4 статті 214 КПК України передбачено, що слідчий, 
прокурор, інша службова особа, уповноважена на прийняття та реєстрацію заяв 
і повідомлень про кримінальні правопорушення, зобов’язані прийняти та 
зареєструвати таку заяву чи повідомлення.

Згідно з частиною 1 цієї ж статті слідчий, прокурор невідкладно, але не 
пізніше 24 годин після подання заяви, повідомлення про вчинене кримінальне



з

правопорушення, що може свідчити про вчинення кримінального 
правопорушення зобов’язаний внести відповідні відомості до Єдиного реєстру 
досудових розслідувань та розпочати розслідування.

Зважаючи на указані норми законодавства та нормативні акти МВС, 
посадові чи службові особи Національної поліції не мають повноважень 
відмовити особі у реєстрації її звернення.

Відповідно до статті 303 КГЖ України передбачено, що заявником, 
потерпілим, його представником чи законним представником під час 
досудового розслідування можуть бути оскаржені бездіяльність слідчого, 
прокурора, яка полягає у невнесенні відомостей про кримінальне 
правопорушення до Єдиного реєстру досудових розслідувань після отримання 
заяви чи повідомлення про кримінальне правопорушення.

На Вашу вимогу направляємо списки телефонів міжрегіональних 
територіальних органів Департаменту внутрішньої безпеки Національної 
поліції.

Додаток: матеріали на 1

Т.в.о. начальника Д.М. Бабак



список
телефонів підрозділів внутрішньої безпеки Національної поліції

УВБ у Вінницькій області (0432) 593-473
УВБ у Волинськійобласті (0332) 742-365
УВБ у Дніпропетровській області (056) 756-57-84
УВБ у Донецькій області (066) 342-93-55
УВБ у Житомирській області (0412)407-188
УВБ у Закарпатській області (0312) 69-55-35
УВБ у Запорізькій області (061)239-20-97
УВБ в Івано-Франківській області (0342)533-973
УВБ у Київській області (044) 527-73-62
УВБ у м. Києві (044)271-98-95
УВБ у Кіровоградській області (0522)397-071
УВБ у Луганській області (06452) 4-25-21
УВБ у Львівській області (032)258-61-86
УВБ у Миколаївській області (0512) 531-214
УВБ в Одеській області (048) 779-45-83
УВБ у Полтавській області (0532) 517-564
УВБ у Рівненській області (0362) 679-384
УВБ у Сумській області (0542) 667-401
УВБ у Тернопільській області (0352) 271-395
УВБ у Харківській області (057) 705-94-42
УВБ у Херсонській області (0552)459-210
УВБ у Хмельницькій області (0382) 692-301
УВБ у Черкаській області (0472)393-356
УВБ у Чернігівській області (046) 223-14-00
УВБ у Чернівецькій області (0372) 591-862




